
Zápis
Č. 15

ze zasedání Zastupitelstva Města Velké Opatovice, které se konalo ve středu 21.10.2020
v 17:00 hodin v kinosále

Přítomno: 11
Omjuven: Mgr. Jiří Bělehrádek, PhDr. Jarmila Smetanová, Mgr. Magda Kolářová, p. Slavomír

Kafka, p. Pavel Petrželka
Neomluven: p. Leoš Zemánek

L Zahájení
2. Přivítání přítomných
3. Schválení programu jednání
4. Jmenování ověřovatelů zápisu
5. Schválení zápisu zjednání zastupitelstva města dne 2.9.2020
6. Zpráva o činnosti rady města za období od 24.8.2020 do 5.10.2020
7. Finanční situace města k 15.10.2020
8. Daňová výtěžnost k 30.9.2020
9. Mimořádné půjčky z FRB
I 0.Dotace poskytované městem Velké Opatovice
11 .Jnformace o financování sociálních služeb v roce 2021
I 2.Vývoj vyprodukovaného množství odpadů 2020
13.Informace o přípravě rozpočtu na rok 2021
14.Zpráva o činnosti městské policie za srpen a září 2020
I 5.Různé
I 6.Diskuse
I 7.Závěr

Technická poznámka: Hlasování: pro — proti — zdržel se hlasováni

Ad 1.2) Zahájení, přivítání přítomných
Schůzi v 17:00 hod zahájila pí starostka, přivítala přítomné. Patnácté jednání zastupitelstva

města v roce 2020 bylo svoláno v souladu se zákonem Č. 128/2000 Sb., o obcích za přítomnosti
11 členů zastupitelstva města, tzn., že je přítomna nadpoloviční většina členů a tím je
zastupitelstvo města schopno právoplatně se usnášet. Omluveni jsou Mgr. Jiří Bělehrádek,
PhDr. Jarmila Smetanová, Mgr. Magda Kolářová, p. Slavomír Kafka, p. Pavel Petrželka.
Neomluven p. Leoš Zemánek. Zapisovatelkou je určena pí Jitka Látalová, pracovnice MěU
Velké Opatovice

Ad 3) Schváleni proEramu jednání
pí starostka seznámila přítomné s podrobným programem jednání MZ dne 21.10.2020

Usnesení: 15/2020/3: Zastupitelstvo města schvaluje program MZ dne 21.10.2020
Hlasování: 11 -0 -0

Ad 4) Jmenování ověřovatelů zápisu
pí starostka ověřovatele zápisu jmenuji paní Janu Hegerovou a pana Pavla Sevčíka



Usnesení: 15/2020/4: Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu paní Janu Hegerovou
a pana Pavla Ševčíka
Hlasování: 11—0—O

Ad 5) Schválení Zápis z jednání zastupitelstva města dne 2.9.2020
pí starostka — zápis a usnesení č. 14 zjednání MZ dne 2.9.2020 ověřili p. Mgr. Jiří

Bělehrádek a Mgr. art. Ondřej Cada bez připomínek

Usnesení: 15/2020/5: Zastupitelstvo města schvaluje zápis a usnesení č. 14 zjednání MZ dne
2.9.2020 bez připomínek
Hlasování: II —0—O

Ad 6) Zpráva o činnosti rady města od 24.8. do 5.10.2020
pí starostka — materiály zastupitelé obdrželi v elektronické podobě. Některé body jednání

MR pí starostka objasnila:

Aktuální informace z rekonstrukce v ZŠ. Stavební část byla dokončena a předána. Vzhledem
k tomu, že stavební firma nedodržela termín, město dle platné smlouvy vyúčtovalo smluvní
pokutu. Dále byla dokončena část konektivity a dodávky IT techniky. V současné chvíli probíhá
dodávka nábytku a pomůcek, ty by měly být dokončeny do konce listopadu a bylo dokončeno
poslední Vk na ostatní vybavení, a to jsou tabule, data projektory. To by mělo být dodáno do
20 dnů od podpisu smlouvy.

Městská knihovna byla úspěšná s žádostí o dotaci ohledně nového knihovnického systému. Byl
vybrán program TRITIUS, který je kompatibilní se systémem knihovny v Boskovicích, která
pro naši knihovnu provádí metodiku a spolupracuje zápůjčkou knih mezi knihovnami.
K tomuto byly uzavřené smlouvy.

V srpnu byl uzavřen dodatek se společností Agromeli, která prováděla investiční akci
„Demolice mostu Bahna a výstavba lávky pro pěší“. Cena byla navýšena z důvodu zvýšených
nákladů při realizaci díla v souvislosti s nesoudržným podložím na ul. Nádražní a z důvodu
velké vody v měsíci červnu. Práce byly na stavbě pozastaveny a z tohoto důvodu došlo i k
posunutí termínu. Nový termín byl stanoven na 10.9.2020. Firma jej nedodržela a most byl
předán 14.9.2020 s drobnými vadami a nedodělky. Za pozdní předání město vyúčtovalo
smluvní pokutu dle uzavřené smlouvy. Most je připraven pro kolaudaci.

Město Velké Opatovice bylo úspěšné v podané žádosti o dotaci na rekonstrukci sportoviště u
ZŠ I. etapa v rámci dotačního titulu z MMR pro města a obce od 3 do 10 tis. obyvatel. Tato
akce by měla být realizována v průběhu příštího roku.

Město má informace, že 9.10.2020 byla podána petice na JmK, která podporuje investiční akci
kraje Rekonstrukce silnice č. 372/Il. Petice byla podpořena 1.414 podpisy z toho 316 podpisů
na e-petici a zbytek byly podepsané petiční archy. Děkuji všem, kteří toto podpořili.

Město má stále k dispozici kompostéry, proto rada města rozhodla rozvolnit požadavky na
přidělování. Jediná platná a zákoimá podmínka pro přidělení kompostérů je, že musí být
umístěn na území Velkých Opatovic nebo místních částí a žadatel nesmí být dlužník vůči Městu
Velké Opatovice. Není již omezen počet kompostérů na jednoho žadatele.



Rada města rozhodla poskytnout dar občanům Velké Roudky a Velkých Opatovic ve výši
3.000,- Kč na domácnost, kteří byli postiženi v červnu povodněmi. Jednalo se o 12 domácností.
Dar se skládá z částky 10.000,- Kč, kterou předalo SDl-I Cetkovice jako výtěžek z koncertu
Dechového orchestru Malá Haná a zbytek financí je z rozpočtu města.

p. Ševčík — jediná platná podmínka pro přidělení kompostéru je umístění na území Velkých
Opatovic nebo místních částí? Dotaz: nájemníci bytového domu č.p. 505 na ul. Záhumení chtěli
kompostér, město dalo podmínku, že podepíši smlouvu na 10 let (za údržbu pozemku, který je
ve vlastnictví města)

pí starostka — zástupci bytového domu ať se dostaví na MěÚ k upřesnění

Usnesení: 15/2020/6: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zápisy a usnesení RM
č. 54 až 56 a schvaluje činnost rady od 24. 8. do 5. 10.2020
Hlasováni: 11 —0—0

Ad 7) Finanční situace města k 15.10.2020
pí starostka:

Peněžní zůstatky na běžných účtech ke dni 15.10.2020 činí 26 896 920,31 Kč
Stav pokladny ke dni 15.10.2020 činí 170 532,00 Kč
Nesplacený úvěr k 15.10.2020 činí 5 959 604,16 Kč

Usnesení: 15/2020/7: Zastupitelstvo města bere na vědomí finanční situaci města ke dni
15.10.2020
Hlasování: 11 —0—0

Ad 8) Daňová výtěžnost k 30.9.2020
pí starostka:

Stav výběru daní k 30.9.2020 je ve výši 38,558.692,82 Kč. Ve srovnání se stejným obdobím
loňského roku jde o snížení daňových příjmů o 3,602.641,09 Kč. Už se trošku zmírnila ztráta
ve výběru daní ze srpna 2020. Razantní snížení je především u daně z příjmu FO, P0 a DPH.
V srpnu jsme obdrželi daňový bonus, tzv. kompenzaci příjmů ve výši 4,553.750 Kč. Tyto nejsou
započítané do daňových příjmů, protože jsou rozpočtově účtovány jako příspěvek.

Usnesení: 15/2020/8: Zastupitelstvo města bere na vědomí daňovou výtěžnost města
k 30.9.2020
Hlasování: 11 —0— 0

Ad 9) Mimořádné »ůjčky z FRB
pí starostka - k tomuto bodu předám slovo pí Moučkové, vedoucí FSO

V souladu se směrnicí č. 37 .. 0 fondu rozvoje bydlení města Velké Opatovice“, či. IV., odst.
6, provádí rada výběr žadatelů o poskytnutí úvěru/půjčky z PRD.

Na jaře proběhlo 1. kolo, bylo nedočerpáno 520.000,-Kč, tak se rada města rozhodla směrnici
doplnit o dodatek č. 1 — mimořádné kolo. Povodňový stav v červnu — příjem žádostí od 1. do
30. září, podána I žádost od (vybudování protipovodňových opatření ve výši
Kč 100.000,-)



O vyhodnocení bude sepsán zápis, který bude předložen městskému zastupitelstvu ke schválení
žadatelů o půjčky FRB. Zápis je přílohou tohoto materiálu.
Přílohou materiálu je rovněž vzorová smlouva o půjčce, která bude po schválení sjednána
s žadateli. Termín čerpání se posouvá o půl roku

Usnesení: 15/2020/9: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí půjčky z fondu rozvoje
bydlení dle zápisu o vyhodnocení žádostí a pověřuje starostku města
podpisem smlouvy
Hlasování: 11—0—0

Ad 10) Dotace poskytované městem Velké Opatovice
pí starostka - k tomuto bodu předám slovo paní Jitce Moučkové, vedoucí FSO

Dne 22.9.2020 obdrželo Město Velké Opatovice žádost o změnu účelu dotace, která byla SDH
poskytnuta v celkové výši 130.000,- Kč. Z důvodu nevyužití na plánované akce by rádi využili
tyto prostředky na nákup 6 nových vycházkových uniforem, na nákup sportovního oblečení pro
hasičskou mládež a sportovní družstva.
SDH byl požádáno doplnění některých informací —jejich vyjádření jev příloze.

Žádost včetně doplnění byla předána finančnímu výboru, jehož závěr je následující:

K tématu neproběhla diskuse, z časových důvodů se jednotliví členové vyjádřili el cestou.
SDH vnímáme jako spolek aktivní a pro společenský život města přínosný, přesto převládá
názor, že část dotace určená na neuskutečněné akce má být vrácena. Navrhovaná změna účelu
dotace neodpovídá původně zamýšlenému a městem dotačně podpořenému účelu.

Rada města souhlasí s FV, tedy nedoporučuje změnu účelu dotace.

Usnesení: 15/2020/10: Zastupitelstvo města neschvaluje změnu účelu použití dotace SDl-I
Velké Opatovice ve výši Kč 28.000,- na nákup vycházkových uniforem a sportovního oblečení
Hlasování: 9—0—2

Ad 11) Informace o financování sociálních služeb v roce 2021
pí starostka - podobně jako v letech minulých se na nás obrátil starosta města Boskovic se

žádostí o spolupráci při spolufinancování Minimální sítě sociálních služeb okresu Blansko.
Minimální síť sociálních služeb okresu Blansko zahrnuje služby sociální prevence, odborného
sociálního poradenství a služby sociální péče.
Pro financování služeb sociální prevence a odborného sociálního poradenství bude jako
každoročně uplatněn model paušální platby stanovené na základě počtu obyvatel v území, to
znamená rozpočítání finančních příspěvků jednotlivých obcí na základě podílu počtu obyvatel
obce na počet všech obcí ve správním obvodu ORP Boskovice. Pro rok 2021 se jedná o stejnou
částku, jako pro letošní rok, a to Kč 18,40 na 1 obyvatele obce. Za účelem poskytnutí příspěvku
na financování sítě služeb sociální prevence a odborného sociálního poradenství je předkládán
městem Boskovice návrh Smlouvy o příspěvku na financování sítě služeb sociální prevence a
odborného sociálního poradenství, s příspěvkem je počítáno v rámci připravovaného rozpočtu
na rok 2021.



Financování služeb sociální péče bude řešeno obcí v rámci poskytnutí dotace poskytovatelům
jednotlivých služeb. Jedná se především o financování služeb poskytovaných Oblastní charitou
Blansko, a to pečovatelskou službu, chráněné bydlení Betany Boskovice a centrum denních
služeb Emanuel Boskovice. Z MěU Boskovice jsme obdrželi údaje o počtech klientů čerpající
Wto službu a odpovídající nákladovost na jednoho klienta:

Sociální služba Počet klientů Průměrná platba na I klienta v Kč
Charitní pečovatelská službo 31 9.064,--
Chráněné bydlení Betony Boskovice 1 49.200,--
Centrum denních služeb Emanuel 3 9.042,--

Z uvedených dat vyplývá, že náklady na tyto služby poskytované našim občanům by měly
v roce 2021 činit celkem Kč 357.310,-. V současné době již evidujeme žádost OCH Blansko o
poskytnutí dotace na tyto služby ve výši Kč 461.882,-.
Pro srovnání uvádíme o počW klientů z Velkých Opatovic a přehled průměrných plateb pro
rok 2020

Sociální služba Počet klientů Průměrná platba na 1 klienta
Charitní pečovatelská služba 34 Kč 7.821,--
Chráněné bydlení Betony Boskovice 1 Kč 57.600,--
Centrum denních služeb Emanuel 3 Kč 10.99 7,--

Pro rok 2020 náklady na poskytované služby našim občanům měly činit Kč 356.505,-,
požadovaná vyplacená dotace činila Kč 355.423,- Kč.
Mimo financování těchto služeb bude v rozpočtu na rok 2021 pamatováno na dary různým
poskytovatelům služeb, tak jak tornu byli v předchozích letech.

pí Zemánková - terénní pomoc v našem městě částečně zajišťuje i společnost Sestřička, která
nabízí domácí ošetřovatelskou péči, ale je zřejmě financována ze zdravotního pojištění. Dotaz:
kolik našich občanů využívá pečovatelskou službu a službu denního stacionáře?

pí starostka — celkem 38 (34 charitní pečovatelská služba, 1 Betany Boskovice, 3 Emanuel)

Usnesení: 15/2020/11: Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o financování sociálních
služeb v roce 2021
Hlasování: II —0—0

Ad 12) Vývoj vyprodukovaného množství odpadů 2020
pí starostka - v níže uvedené tabulce je uveden vývoj množství odevzdaných odpadů za

leden až září letošního roku. Z čísel je vidět, že množství vytříděných odpadů stoupá, ale také
můžeme pozorovat, že se stále zvyšuje množství vyprodukovaného odpadu jako celku. Bohužel
to sebou nese zvýšené náklady na vývoz a likvidaci odpadů. Také v letošním roce obecně rostou
ceny i u tříděných odpadů za jejich další využití, které jsme v minulosti nemuseli řešit. Jedná
se konkrétně o papír, u kterého jsme loni hradili pouze paušální částkou vývoz (práci), letos se
k ní přidává i částka za zpracování vytříděného papíru ve výši 400,- Kč/tunu. V letošním roce
poprvé platíme i zpracování bio odpadu ve výši 400,-Kč/tunu. Tento trend je bohužel
celosvětový a naše město stále řeší zvyšující se náklady na vývoz a likvidaci odpadu



Usnesení: 15/2020/12: Zastupitelstvo města bere na vědomí aktuální informace
k vyprodukovanému množství odpadů v roce 2020
Hlasování: 11 —0 - 0

Ad 13) Informace o přípravě rozpočtu na rok 2021
pí starostka - opět nastalo období, kdy úřad připravuje podklady pro sestavení rozpočtu na

rok 202 1.
Do poloviny listopadu bude připraven návrh mandatorních výdajů na rok 2021, tzn. povinných
prostředků na zajištění chodu úřadu a správy majetku. Dále bude dopočítané hospodaření města
do konce roku 2020, tzv. odhad skutečnosti, a s tím předpoklad přebytku hospodaření za rok
2020. Dále bude stanovena částka na rezervu v rozpočtu na rok 2021 a bude stanovena výše na
investice na rok 2021. Bude sestaven návrh rozpočtu fondů na rok 2021 a návrh rozpočtového
výhledu na roky 2022 - 2024.

Je v plánu tento harmonogram:
16.11.2020-ISKv 16:O0hod
18.11.2020-FVv 17:00 hod
27.11.2020 - vyvěšení na úřední desce
07.12.2020 - pracovní jednání ZM v 16:00 hod
14.12.2020-ZMv 17:00 hod

Usnesení: 15/2020/13: Zastupitelstvo města bere na vědomí informace a harmonogram k
přípravě rozpočtu na rok 2021
Hlasování: 11—0—0

Ad 14) Zpráva o činnosti městské policie za srpen a září 2020
pí starostka - v přílohách jsou uveřejněny zprávy o činnosti městské policie za období smen

a září 2020.

MP aktuálně kontroluje dodržování Usnesení vlády ČR o přijetí krizových opatření a
Mimořádných opatření Ministerstva zdravotnictví — konkrétně dodržování zákazu pobývat na
veřejně přístupných místech ve skupinách, které zahrnují více než 6 osob, konzumaci
alkoholických nápojů na veřejně přístupných místech, dodržování omezení provozní doby
stravovacích služeb a nošení ochranných prostředků dýchacích cest.

Od počátku října MP řešila opakované pobíhání psa. Věc byla s pachatelem řešena zprvu
domluvou, ale jelikož nebyla dostačující, bylo strážníky uděleno postupně několik blokových
pokut příkazem na místě.

Dne 12.10. byla na MP přijata žádost od dopravního inspektorátu PČR Blansko ve věci pátrání
Po vozidle Skoda Roomster neznámé registrační značky, kdy řidič vozidlem způsobil dopravní
nehodu v ul. Dlouhá a z místa odjel. Místním šetřením a zhlédnutím městského kamerového
systému bylo dohledáno vozidlo a zjištěné údaje poskytnuty zpět PCR

Usnesení: 15/2020/14: Zastupitelstvo města bere na vědomí předložené zprávy městské policie
za měsíc srpen a září 2020
Hlasování: 11 —0—0

Ad 15) Různé
pí starostka:

Plánované jednání ISK bude 16.11.2020v 16:00 hod v zasedací místnosti úřadu



Plánované jednání FV bude 18.11.2020v 17:00 hod v zasedací místnosti úřadu
Pracovní jednání zastupitelstva je naplánované na pondělí 7.12.2020 v 16:00 hod v zasedací
místnosti úřadu
Poslední jednání ZM v roce 2020 je naplánované na pondělí 14.12.2020 v 17:00 hod
v zámeckém sále nebo vjiných prostorách

Ad 16) Diskuse
Pí Hegerová — stále není opraveno veřejné osvětlení — solární lampa — ulička ul. Dloubá a
Družstevní

p. Bárta — oprava je firmě nahlášena, objednána

p. Kaderka — dotaz: vytékání vody na obecní cestu z konce ul. Luční směrem do Borotína?

Ing. Šafář — na místě jsem byl, zřejmě se jedná o ucpaný propustek, žádné škody zde nejsou.
Tento prostor využívá VOS a s tím nemají problém. Museli bychom vynakládat fin, prostředky
na opravu propustku, jsou poškozeny trubky, jezdí po nich traktory

pí starostka — situací se bude zabývat MR

p. Ševčík — byl poskytnut dar obyvatelům Velké Roudky v rámci povodní, dostala tento dar i pí
z Velkých Opatovic?

pí starostka — ano

ad 17) Závěr
pí starostka — poděkovala přítomným za účast a jednání MZ v 18:00 hod ukončila

Ing. Kateřina Gerbrichová Jaroslav Bárta
starostka místostarosta



Hlasování Zastupitelstva Města Velké Opatovice ze dne:

PRO X hlasování hlasování hlasování hlasování hlasování hlasování hlasování
PROTI — kboduč. kboduč. kboduč. kbocluč. kb duč. kboduč. kboduč.
zDRŽEL5E Z

Bártai.

Bělehrádek J. Mgr.

Čada O. Mgr. art.

Gerbrichová K. Ing. )
Hegerovái.

Janda D.

KaderkaA.

Kafka S.

Kolářová M. Mgr.

Mazura M. Ing.

Petrželka P.

Prosser P. DiS.

Smetanová J. PhDr.

Ševčík P.

Špaček J.

Zemánek L.

Zemánková Š. DiS.



Hlasování Zastupitelstva Města Velké Opatovice ze dne: LX L .

PRO ..X hlasování hlasování hlasování hlasování hlasování hlasování hlasování
PROTI — k bodu č. k bodu č. k bodu č. k bodu č. k bodu č. k bodu č. k bodu č.
ZDRŽELSE Z ÁÁ Á4
Bárta J.

Bělehrádek J. Mgr.

Čada O. Mgr. art.

Gerbrichová K. Ing.

Hegerová J.

JandaD.

Kaderka A.
I

Kafka S.

Kolářová M. Mgr.

Mazura M. Ing.

Petrželka P.

Prosser P. DiS.

Smetanová J. Ph Dr.

Ševčík P.

ŠpačekJ.

Zemánek L.

Zemánková Š. DiS.


